

ICS Concordances to Works of Wei-Jin and the
Northern and Southern Dynasties

Philosophical Works Nos. 3, 4

Concordances to the
Renwu Zhi and the Bowu Zhi

Series Editors: D. C. Lau, Chen Fong Ching, Ho Che Wah

— — —
魏晉南北朝古籍逐字索引叢刊·子部第三、四種

人物志逐字索引
博物誌逐字索引

主編：劉殿爵·陳方正·何志華

香港中文大學中國文化研究所
Institute of Chinese Studies
The Chinese University of Hong Kong

C 76-1
20081
12
卷 目錄

ICS Concordances to Works of Wei-Jin and the
Northern and Southern Dynasties

Philosophical Works Nos. 3, 4

Concordances to the
Renwu Zhi and the Bowu Zhi

Series Editors: D. C. Lau, Chen Fong Ching, Ho Che Wah



魏晉南北朝古籍逐字索引叢刊·子部第三、四種

人物志逐字索引
博物誌逐字索引

主編：劉殿爵·陳方正·何志華



中文大學出版社

《人物志、博物誌逐字索引》

劉殿爵、陳方正、何志華主編

© 香港中文大學 2007

本書版權為香港中文大學所有。除獲香港中文大學書面允許外，不得在任何地區，以任何方式，任何文字翻印、仿製或轉載本書文字或圖表。

國際統一書號 (ISBN-10) : 962-201-938-2

國際統一書號 (ISBN-13) : 978-962-201-938-6

出版：中文大學出版社

香港中文大學 • 香港 新界 沙田

圖文傳真：+852 2603 6692

+852 2603 7355

電子郵遞：cup@cuhk.edu.hk

網址：www.chineseupress.com

Concordances to the Renwu Zhi and the Bowu Zhi (in Chinese)

Series Editors: D. C. Lau, Chen Fong Ching, Ho Che Wah

© The Chinese University of Hong Kong, 2007

All Rights Reserved.

ISBN-10: 962-201-938-2

ISBN-13: 978-962-201-938-6

Published by The Chinese University Press,

The Chinese University of Hong Kong,

Sha Tin, N.T., Hong Kong.

Fax: +852 2603 6692

+852 2603 7355

E-mail: cup@cuhk.edu.hk

Web-site: www.chineseupress.com

Printed in Hong Kong.

出版說明

香港中文大學中國文化研究所中國古籍研究中心成立於二零零五年，其前身為漢達中國古代傳世文獻電腦化資料庫。中心於一九八八年獲香港「大學及理工撥款委員會」資助，並得香港中文大學電算機服務中心提供技術支援，建立「先秦兩漢全部傳世文獻電腦化資料庫」，並編纂《香港中文大學中國文化研究所先秦兩漢古籍逐字索引叢刊》。「先秦兩漢傳世文獻資料庫」之建庫工作已於一九九二年全部完成，「逐字索引」迄今亦已出版合共六十二冊。

一九九二年及一九九四年，中心先後獲得臺灣「蔣經國國際學術交流基金會」撥款資助，開展「魏晉南北朝傳世文獻資料庫」首兩期建庫工作；復於一九九五年獲「香港研究資助局」撥款資助，完成最後一期工作，將魏晉六朝傳世文獻，凡八百種，約近二千四百萬字悉數輸入電腦。資料庫建立後，將陸續編纂《香港中文大學中國文化研究所魏晉南北朝古籍逐字索引叢刊》，以便利語言學、文學及古史學之研究。

《叢刊》之編纂工作，因涉及文獻數目眾多，故仍以分期形式出版。首階段先行處理較常用之典籍，當中舉凡未有現成以電腦化資料庫編成「逐字索引」之古籍，將優先出版。至於已有「逐字索引」者，將留待次階段重新編纂出版。中心將搜集有關文獻之不同版本，乃至類書如《太平御覽》、《藝文類聚》等引錄與今本不同者，詳加注釋，務求詳審，準確無誤。

「逐字索引」（又稱「引得」）作為學術研究工具書，對治學幫助極大。唯我國大規模編輯引得，須至一九三零年，美國資助之「哈佛燕京學社引得編纂處」之成立然後開始。此引得編纂處，由洪業先生主持，費時多年，為中國六十多種傳統文獻，編輯引得，功績斐然。然而古代典籍卷帙浩繁，未編成引得者仍遠較已編成者為多，如近世日人松浦崇以人手編纂六朝集部文獻索引多種，貢獻良多，惟六朝典籍待編為引得者仍有不少。有見及此，中心希望有系統地利用電腦，重新整理六朝傳世文獻；運用電腦程式，將魏晉六朝中常用典籍編為「逐字索引」。

《先秦兩漢古籍逐字索引叢刊》之編纂工作即將完成，而有關魏晉南北朝之古籍逐字索引亦陸續梓行問世，盼望此等工具書之編纂，將能臂助研究工作者搜集資料，從事更具創意之研究工作。是書倘有失誤之處，仍望學者方家不吝指正，以匡不逮。

Preface

The Research Centre for Chinese Ancient Texts was founded as the Chinese Ancient Texts (CHANT) Database Project in 1988. In establishing a computerized database of the entire body of extant Pre-Han and Han traditional Chinese texts, the Centre received a grant from the UPGC and was given technical support by the Computer Services Centre of The Chinese University of Hong Kong. The database containing nine million characters in 103 works was completed in 1992. To date, 62 volumes of concordances have been published in book form.

In 1992, the Centre extended its project to cover texts of Wei-Jin and the Northern and Southern Dynasties. This project gained support from the Chiang Ching-kuo Foundation for International Scholarly Exchange of Taiwan and the Research Grants Committee of Hong Kong. Twenty-four million characters in 800 works have been input into the database and the *ICS Concordances to Works of Wei-Jin and the Northern and Southern Dynasties* will be compiled and published in book form. Scholars whether they are interested in Chinese literature, history, philosophy, linguistics, or lexicography, will find in this series of concordances a valuable tool for their research.

Due to the magnitude of the database, the *ICS Concordances to Works of Wei-Jin and the Northern and Southern Dynasties* is planned in two stages. In the first stage, texts without existing concordances will be dealt with. In the second stage, texts with existing concordances will be redone. Ancient Chinese encyclopaedias like the *Taiping yulan* and *Yiwen leiju* as well as variant versions of the texts will be used for collation purposes in the textual notes.

The concordance was looked upon by scholars as one of the most useful tools for research. In China, large-scale compilation of ancient Chinese concordance started in the 1930s under the direction of Dr. William Hung of the Harvard-Yenching Institute. Unfortunately, work on this series was cut short by the Second World War. Although some sixty concordances were published, a far greater number of texts remained to be done. However, with the advent of the computer the establishment of a database of all extant ancient works become a distinct possibility. Once such a database was established, a series of concordances could be compiled to cover the entire range of ancient Chinese studies.

The compilation of the *ICS Ancient Chinese Texts Concordance Series* is about to be completed while the work on the *ICS Concordances to Works of Wei-Jin and the Northern and Southern Dynasties* is about to begin. We hope that with these two series of concordances, more innovative scholarly research of a higher order can be done. As we intend to extend our work to cover subsequent ages, any ideas and suggestions which may be of help to us in our future work are welcome.

主編簡介

劉殿爵教授 (Prof. D. C. Lau) 早歲肄業於香港大學中文系，嗣赴蘇格蘭格拉斯哥大學攻讀西洋哲學，畢業後執教於倫敦大學達二十八年之久，一九七八年應邀回港出任香港中文大學中文系講座教授。劉教授於一九八九年榮休，隨即出任中國文化研究所榮譽教授至今。劉教授興趣在哲學及語言學，以準確嚴謹的態度翻譯古代典籍，其中《論語》、《孟子》、《老子》三書之英譯，已成海外研究中國哲學必讀之書。

陳方正博士 (Dr. Chen Fong Ching)，一九六二年哈佛大學 (Harvard) 物理學學士，一九六四年拔蘭大學 (Brandeis) 理學碩士，一九六六年獲理學博士，隨後執教於香港中文大學物理系，一九八六年至二零零二年擔任中國文化研究所所長。陳博士一九九零年創辦學術文化雙月刊《二十一世紀》，致力探討中國文化之建設。

何志華教授 (Prof. Ho Che Wah)，一九八六年香港中文大學中國語言及文學系文學士，一九八八年哲學碩士，一九九五年哲學博士；現任中國語言及文學系副教授；何教授興趣在古籍校讎學，已發表之著作包括《淮南子高誘注校釋》、《呂氏春秋高誘注校釋》、《高誘引禮考》、《高誘用詩考》、《出土文子新證》等論文多篇。

人物志逐字索引

凡例

一. 《人物志》正文：

1. 本《逐字索引》所附正文據《四部叢刊》影明正德刊本《人物志》。除以《四庫全書》等本《人物志》互校外，並據其他文獻所見之引文，加以校改。校改只供讀者參考，故不論在「正文」或在「逐字索引」，均加上校改符號，以便恢復底本原來面貌。

2. ()表示刪字；〔 〕表示增字。除用以表示增刪字外，凡誤字之改正，例如「a」字改正為「b」字，亦以(a)〔b〕方式表示。

例如：故能識(較)方直之量 2.3/16/6

表示《四部叢刊》本《人物志》衍「較」字。讀者翻檢當頁下端注文，即知刪字之依據為《人物志及注校證》頁140案語。

例如：〔然後〕乃可以為雄 2.4/18/12

表示《四部叢刊》本《人物志》脫「然後」二字。讀者翻檢當頁下端注文，即知增字之依據為《長短經》頁8。

例如：皆為(輕)〔經〕事之材也 1.3/7/22

表示《四部叢刊》本《人物志》「輕」，乃「經」之誤字，今改正。讀者翻檢當頁下端注文，即知改字之依據為《人物志及注校證》頁93案語。

3. 本《逐字索引》據別本及其他文獻對校原底本，或改正底本原文，或只標注異文。有關此等文獻之版本名稱，以及本《逐字索引》標注其出處之方法，均列「徵引書目」中。

4. 本《逐字索引》所收之字一律劃一用正體，以昭和四十九年大修館書店發行之《大漢和辭典》，及一九八六至一九九零年湖北辭書出版社、四川辭書出版社出版之《漢語大字典》所收之正體為準，遇有異體或譌體，一律代以正體。

5. 異文校勘除選錄不同版本所見異文之外，亦選錄其他文獻、類書等引錄所見異文。

5.1 異文紀錄欄

a. 凡正文文字右上方標有數碼者，表示當頁下端有注文。

例如：負鼎絕臚³ 1.1/3/25

當頁注3注出「臚」字有異文「臚」。

b. 數碼前加 ▶ ◀，表示範圍。

例如：及其至關▶禁錮◀⁵ 1.4/10/12

當頁注 5 注出「必賦」為「禁錮」二字之異文。

c. 異文多於一種者，加 A. B. 以區別之。

例如：其能太⁵乎 2.2/15/23

當頁注 5 注出異文及出處：

A. 大《漢魏叢書》本頁1382下、《四庫全書》本卷中頁6 B. 泰《人物志及注校證》頁138案語引葉刊評點本

5.2 校勘除選錄不同版本所見異文之外，亦選錄其他文獻、類書等引錄所見異文。

6. { } 表示作者自注。

□表示底本原有空格。

二．逐字索引編排：

1. 以單字為綱，旁列該字在全文出現之頻數（書末另附「全書用字頻數表」，按頻數次序列出全書單字），下按原文先後列明該字出現之全部例句，句中遇該字則代以「○」號。
2. 全部《逐字索引》按漢語拼音排列；一字多音者，只於最常用讀音下，列出全部例句，異讀請參「漢語拼音檢字表」。
3. 每一例句後加上編號表明於原文中位置，例如 1.1/2/3，「1.1」表示原文的篇章次、「2」表示頁次、「3」表示行次。

三．檢字表：

備有「漢語拼音檢字表」、「筆畫檢字表」兩種：

1. 漢語拼音據《辭源》修訂本（一九七九年至一九八三年北京商務印書館）及《漢語大字典》。一字多音者，按不同讀音在音序中分別列出；例如「說」字有 shuō, shuì, yuè, tuō 四讀，分列四處。聲母、韻母相同之字，按陰平、陽平、上、去四聲先後排列。讀音未詳者，一律置於表末。
2. 《逐字索引》中某字所出現之頁數，在「漢語拼音檢字表」中所列該字任一讀音下皆可檢得。
3. 筆畫數目、部首歸類均據《康熙字典》。畫數相同之字，其先後次序依部首排列。
4. 另附「威妥碼—漢語拼音對照表」，以方便使用威妥碼拼音之讀者。

Guide to the Use of the Concordance

1. Text

- 1.1 The text printed with the concordance is based on the *Sibu congkan* (SBCK) edition. As this edition is not totally free from corruptions, other editions such as the *Siku quanshu* edition as well as other works have been used for collation purposes. Since emendations of the text are incorporated solely for the reference of the reader, care has been taken to have them clearly marked as such, both in the full text and in the concordance, so that the original text can be retrieved simply by putting aside the emendations.
- 1.2 Round brackets signify deletions while square brackets signify additions. This device is also used for emendations. An emendation of character “a” to character “b” is indicated by (a) [b], e.g.,

故能識(較)方直之量 2.3/16/6

The round brackets indicate that the character 較 in the SBCK edition has been deleted on the authority of the *Renwu zhi ji zhu jiaozheng* (p. 140).

[然後]乃可以為雄 2.4/18/12

The square brackets indicate that the two characters 然後, missing in the SBCK edition, has been inserted on the authority of the *Changduan jing* (p. 8).

皆為(輕)[經]事之材也 1.3/7/22

The round brackets and square brackets indicate that the character 輕 in the SBCK edition has been emended to 經 on the authority of the *Renwu zhi ji zhu jiaozheng* (p. 93).

- 1.3 Where the text has been emended on the authority of other editions or other works, such emendations are either incorporated into the text or entered as footnotes. For explanations, the reader is referred to Works Cited on p. 28.
- 1.4 For all concordanced characters, only the standard form is used. Variant or incorrect forms have been replaced by the standard forms as given in Morohashi Tetsuji's *Dai Kan-Wa jiten*

(Tokyo: Taishūkan shoten, 1974) and the *Hanyu da zidian* (Hubei cishu chubanshe and Sichuan cishu chubanshe, 1986–1990).

1.5 The textual notes are mainly based on textual variants found in other editions, as well as in quotations found in ancient encyclopaedias and other works.

1.5.1.a A figure on the upper right hand corner of a character refers to a textual note at the bottom of the page, e.g.,

負鼎絕臄³ 1.1/3/25

the superscript ³ refers to note 3 at the bottom of the page.

1.5.1.b A range marker ▶ ◀ added to the superscript indicates the extent to which the text is affected, e.g.,

及其至關 ▶ 禁錮 ◀⁵ 1.4/10/12

The range marker indicates that the two characters 禁錮 are affected by note 5.

1.5.1.c Where there are more than one variant reading, these are indicated by A, B, e.g.,

其能太⁵ 乎 2.2/15/23

Note 5 reads A. 大《漢魏叢書》本頁1382下、《四庫全書》本卷中頁6 B. 泰《人物志及注校證》頁138案語引葉刊評點本。

1.5.2 Besides readings from other editions, readings from quotations found in encyclopaedias and other works are also included.

1.6 In the original text the sign { } indicates a note by the author himself and the sign □ indicates a missing character.

2. Concordance

2.1 In the entries the concordanced character is replaced by the ○ sign. The entries are arranged according to the order of appearance in the text. The frequency of appearance of the character concerned in the whole text is shown, and a list of all the concordanced characters in frequency order is provided in the Appendix.

2.2 The entries are listed according to *Hanyu pinyin*. In the body of the concordance only the most common pronunciation of a character is listed under which all occurrences of the character are located.

2.3 Every citation is followed by a reference to chapter, page and line, e.g., 1.1/2/3,

1.1 denotes the chapter.

2 denotes the page.

3 denotes the line.

3. Index

A Stroke Index and an Index arranged according to *Hanyu pinyin* are included.

- 3.1 The pronunciation given in the *Ciyuan* (Beijing: The Commercial Press, 1979–1983) and the *Hanyu da zidian* is used. Where a character has two or more pronunciations, it can be found under any of these in the Index. For example: 說 which has four pronunciations: shuō, shuì, yuè, tuō is to be found under any one of these four entries. Characters with the same pronunciation but different tones are listed according to tone order. Characters of which the pronunciation is unknown are relegated to the end of the Index.
- 3.2 In the body of the Concordance only the most common pronunciation of a character is listed, but in the Index all alternative pronunciations of the character are given.
- 3.3 In the Stroke Index, characters with the same number of strokes appear under the radicals in the same order as given in the *Kangxi zidian*.
- 3.4 A correspondence table between the *Hanyu pinyin* and the Wade-Giles systems is also provided.

漢語拼音檢字表

ā	bái	報	36	bì	濱	40	
阿(ē)	白	暴	36	必			
				服(fú)	72	bìn	
āi	bǎi	bēi		陂(bēi)	37	賓(bīn)	40
哀	百	波(bō)	40	畢	38	牘	40
		卑	37	閉	38		
ài	bài	陂	37	費(fèi)	71	bīng	
乂(yì)	拜	悲	37	敞	38	冰	40
艾	敗			諛	38	兵	40
愛	排(pái)	běi		弊	38		
隘		北	37	蔽	38	bǐng	
礙	bān	bèi		避	38	秉	40
	班	北(běi)	37	斃	38	柄	40
ān		拔(bá)	36	biān		稟	40
安	bǎn	悖	37	砭	39		
陰(yīn)	反(fǎn)	備	37	邊	39	bìng	
		輩	37			並	40
àn	bàn	憊	37	biǎn		柄(bǐng)	40
案	半	bēn		眨	39	竝	40
暗	辦(biàn)	奔	37	徧	39	病	40
	辦	犇	37	辨(biàn)	39		
áng	bāng	běn		biàn		bō	
印	邦	本	37	卞	39	波	40
	彭(péng)			便	39	發(fā)	68
áo	bàng	bèn		徧	39	bó	
囂(xiāo)	並(bìng)	奔(bēn)	37	辨	39	百(bǎi)	36
	竝(bìng)			辯	39	伯	40
ào	旁(páng)	bēng		變	39	帛	40
奧	傍(páng)	傍(páng)	123	biāo		悖(bèi)	37
傲	謗			杓(sháo)	144	博	40
		bī				博	40
bā	bāo	逼	37	biǎo		駁	40
八	包			表	40	暴(bào)	36
		bǐ				駁	40
bá	bǎo	匕	37	bié		薄	41
拔	保	比	37	別	40		
弊(bì)		卑(bēi)	37			bō	
	bào	彼	37	bīn		簸	41
bà	抱	鄙	38	賓	40		
伯(bó)	豹					bò	
霸						薄(bó)	41

簸(bǒ)	41	cáng		cháng		chéng		籌	51
bú		臧(zāng)	212	長	48	成	50	隼	51
樸(pǔ)	125	藏	47	尙(shàng)	144	承	50	chǒu	
bǔ		cǎng		常	48	城	51	醜	51
卜	41	蒼(cāng)	47	chǎng		乘	51	chū	
哺	41			敞	49	盛	51	出	52
補	41	cāo		chàng		誠	51	初	52
bù		操	47	唱	49	徵(zhēng)	220	chú	
不	41	cáo		暢	49	chèng		助(zhù)	235
布	45	曹	47	chāo		稱(chēng)	50	除	52
部	46	cǎo		超	49	chī		著(zhù)	235
cái		草	47	cháo		離(lí)	106	諸(zhū)	235
才	46	cè		啣(zhōu)	235	chí		chǔ	
材	46	側	47	朝(zhāo)	216	池	51	處	52
財	47	測	47	chē		治(zhì)	231	楚	52
裁	47	側	47	車	49	持	51	chù	
cǎi		策	47	chě		遲	51	處(chǔ)	52
采	47	cēn		尺(chǐ)	51	chǐ		觸	52
彩	47	參(shēn)	145	chè		尺	51	chuān	
cài		céng		宅(zhái)	216	赤(chì)	51	穿	52
采(cǎi)	47	增(zēng)	216	徹	49	侈	51	chuán	
蔡	47	chā		chén		移(yí)	191	傳	52
cān		捷(jié)	96	臣	49	chì		chuán	
參(shēn)	145	chá		沈	49	赤	51	chuǎn	
cán		查	48	沉	49	翅	51	舛	52
殘	47	察	48	陳	49	飭	51	chuāng	
cǎn		chán		晨	49	chōng		創	52
慘	47	單(dān)	56	棧(zhàn)	216	充	51	chuàng	
càn		漸(jiàn)	94	填(tián)	162	沖	51	倉(cāng)	47
參(shēn)	145	chǎn		塵	49	chóng		創(chuàng)	52
粲	47	產	48	chèn		重(zhòng)	234	chuàng	
揀(cǎo)	47	闡	48	疢	50	崇	51	蟲	51
cāng		chāng		稱(chēng)	50	蟲	51	chuí	
倉	47	昌	48	chēng		chǒng		垂	52
蒼	47	猖	48	稱	50	龍(lóng)	111	chún	
						寵	51	純	52
						chóu		淳	53
						稠	51		

chuò 綴(zhuì) 236	cuī 衰(shuāi) 155	但 56 淡 56 誕 56 憚 56 澹 56 贍(shàn) 143	適(shì) 153	dòng 動 60
cī 恣(zì) 237 瞽(zǐ) 237	cuì 卒(zú) 238 悴 54 粹 54	dāng 當 56	dǐ 抵 59 詆 59	dōu 兜 60
cí 子(zǐ) 236 慈 53 辭 53	cún 存 54	dǎng 黨 56	dì 地 59 弟 59 帝 60 第 60 遞 60	dǒu 斗 60 豆(dòu) 61 兜(dōu) 60
cǐ 此 53	cuò 剝 54 挫 54 錯 54	dàng 宕 57 湯(tāng) 161 當(dāng) 56 蕩 57	diàn 田(tián) 162 填(tián) 162	dòu 豆 61 寶 61 鬪 61
cì 次 53 伺(sì) 157 刺 54 恣(zì) 237 賜 54	dá 荅 54 達 54 憚(dàn) 56	dǎo 倒 57 道(dào) 57 蹈 57	diāo 敦(dūn) 62 貂 60	dū 都 61 督 61
cōng 從(cóng) 54 聰 54 總(zǒng) 238	dà 大 55	dào 倒(dǎo) 57 陶(táo) 161 敦(dūn) 62 道 57	diào 掉 60 銚(yáo) 186 趙(zhào) 217 調(tiáo) 162	dú 頓(dùn) 62 獨 61 犢 61
cóng 從 54	dài 大(dà) 55 代 55 待 56 殆 55 帶 56 貸 56 逮 56 遞(dì) 60 黛 56	dé 得 57 德 58	diē 跌 60	dǔ 篤 61 覩 61
còu 族(zú) 238	dān 單 56	dēng 登 59	dié 涉(shè) 144 軼(yì) 198	dù 土(tǔ) 164 妬 61 度 61 塗(tú) 164
cū 粗 54 麤 54	dān 單 56	děng 等 59	dǐng 鼎 60	duān 端 61
cù 取(qǔ) 134 卒(zú) 238 促 54 戚(qī) 125 數(shù) 155 趣(qù) 134 趨(qū) 134	dán 但(dàn) 56	dèng 鄧 59	dìng 定 60	duǎn 短 62
	dǎn 單(dān) 56 膽 56	dí 杓(sháo) 144 條(tiáo) 162 敵 59	dōng 冬 60	duàn 斷 62
	dàn 旦 56		dǒng 董 60	duī 追(zhuī) 236 敦(dūn) 62

duì	兌	62	èr	二	68	妨	70	fèng	風(fēng)	72	gài	蓋	74		
	敦(dūn)	62				fǎng		鳳	72		概	74			
	對	62	fā	發	68	訪	70			fōu	不(bù)	41	gān	干	74
	銳(ruì)	141				fēi	非	70			甘	74			
dūn	純(chún)	52	fá	乏	68	fěi	非(fēi)	70	fǒu	不(bù)	41	敢	74		
	敦	62		伐	68	fēi	非	71		否	72	感	74		
				汎(fàn)	69	fēi	非	71							
dùn	盾	62		罰	68	fèi	費	71	fū	不(bù)	41	幹	74		
	敦(dūn)	62	fǎ	法	68	廢	71			夫	72				
	鈍	62							fú	夫(fū)	72	gāng	亢(kàng)	103	
	頓	62	fān	反(fǎn)	69	fēn	分	71		扶	72	剛	74		
duō	多	62		蕃(fán)	69	fēn	紛	71		服	72				
						fēn	紛	71		浮	73	gāo	咎(jiù)	100	
duó	度(dù)	61	fán	凡	69	fēn	焚	71		符	73	高	74		
	奪	62		煩	69	fēn	焚	71		福	73	橋(qiáo)	131		
				蕃	69	fēn	焚	71	fǔ	父(fù)	73	gào	告	74	
duò	墮	63		繁	69	fēn	粉	71		甫	73				
				蟠	69	fèn				附(fù)	73	gē	戈	74	
ē	阿	63	fǎn	反	69	fèn	分(fēn)	71		輔	73	格(gé)	74		
				返	69	fèn	忿	71	fù	父	73	割	74		
è	愕	63	fàn	反(fǎn)	69	fèn	忿	71		付	73	gé	格	74	
	惡	63		犯	69	fèn	焚(fén)	71		附	73	假(jiǎ)	93		
	隘(ài)	35		汎	69	fēng	憤	71		服(fú)	72	詒(hé)	84		
	鏢	63		泛	70	fēng	奮	71		負	73				
ēn	恩	63		范	70	fēng	風	72		赴	73	gě	合(hé)	83	
				範	70	fēng	鳳(fèng)	72		副	73	蓋(gài)	74		
ér	而	63		範	70	fēng	鋒	72		報(bào)	36				
	濡(rú)	141	fāng	方	70	fēng	汎(fàn)	69		復	73				
				妨(fáng)	70	fēng	馮	72		富	73	gè	各	74	
ěr	耳	67		訪(fǎng)	70	fēng				賦	73				
	爾	68	fáng	方(fāng)	70	fēng	汎(fàn)	70		覆	73	gēn	根	75	
				防	70					改	73				

gēng	gǔ	規	80	感(gǎn)	74	hěn	
更	古	閨	80	漢	82	狠	84
	谷	瑰	80	憾	82		
gèng	角(jué)	歸	80			hèn	
更(gēng)	苦(kǔ)	瓊	81	háng		恨	84
	骨			行(xíng)	180		
gōng	鼓	guǐ				héng	
弓	賈	軌	81	hàng		恒	84
工		詭	81	行(xíng)	180	衡	84
公	gù					橫	84
功	告(gào)	guì		háo			
共(gòng)	固	貴	81	號	82	hèng	
攻	故	薊	81	豪	82	橫(héng)	84
恭	錮						
宮	顧	gǔn		hǎo		hóng	
躬		混(hùn)	88	好	82	弘	84
訟(sòng)	guǎ					降(jiàng)	95
	寡	guō		hào			
gǒng		郭	81	好(hǎo)	82	hóu	
共(gòng)	guāi	過(guò)	81	號(háo)	82	侯	84
拱	乖						
	guān	guó		hē		hòu	
gòng	官	國	81	何(hé)	83	后	84
共	矜(jīn)	guǒ		阿(ē)	63	後	84
貢	關	果	81	訶	83	厚	85
恐(kǒng)	觀					邱	85
		guò		hé		候	85
gōu	guǎn	過	81	合	83		
拘(jū)	管			何	83	hū	
區(qū)		hǎi		河	83	乎	85
構(gòu)	guàn	海	82	和	83	忽	85
	貫			洽(qià)	130	武(wǔ)	173
gǒu	關(guān)	hài		害(hài)	82	惡(è)	63
狗	權(huān)	害	82	荷	84	戲(xì)	175
苟	灌	蓋(gài)	74	詒	84		
	觀(guān)			蓋(gài)	74	hú	
gòu		hán		轄(xiá)	175	胡	85
垢	guāng	含	82			號(háo)	82
區(qū)	光	函	82	hè			
搆		寒	82	何(hé)	83	hǔ	
構	guǎng	幹(gàn)	74	和(hé)	83	虎	85
講(jiǎng)	廣	韓	82	荷(hé)	84	許(xǔ)	182
	獷			赫	84		
gū	guī	hàn		hēi		hù	
孤	圭	含(hán)	82	黑	84	戶	86
家(jiā)		悍	82			互	86
						牙	86